
 
 

PROTOKÓŁ nr XXXV/2018  

z przebiegu XXXV sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 22 marca 2018 r. w godz. od 15:00 do  15:30                                                                                                                                                                                                                    

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 14 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z listą obecności /  

zał. 1. 

Nieobecni: radna Barbara Urbańska  

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Sołtysi Gminy Żerków  - zg. z listą obecności/ zał. 2 

2. Goście     - zg. z lista obecności /zał. 3  

 

Porządek obrad XXXV sesji Rady Miejskiej Żerkowa, wraz z zaproszeniem, przekazano radnym drogą 

elektroniczną oraz wersję papierową w dniu 15 marca 2018 r. przesłano pocztą. 

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Wojciech Raś,  

o godz. 15: 00 otworzył XXXV sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitał wszystkich obecnych na sali oraz 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Zgodnie z decyzją komisji stałych do porządku obrad sesji dołożono dwa projekty uchwały w sprawie: 

1) zmiany składu osobowego Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy z 

Zagranicą Rady Miejskiej Żerkowa, 

2) w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/226/18 z dnia 6 marca 2018 r. w sprawie określenia 

"Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta i Gminy Żerków na 2018" 

Projekty uchwał uwzględniono w porządku obrad sesji, jako punkt 5 i 6  

Przewodniczący przedstawił porządek obrad  XXXV sesji w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) podziału Miasta i Gminy Żerków na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 

2) utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Miasta i Gminy Żerków, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

3) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2018 rok, 

4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2018 – 2023, 

5) zmiany składu osobowego Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy  

z Zagranicą Rady Miejskiej Żerkowa, 

6) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/224/18 z dnia 6 marca 2018 r. w sprawie określenia 

"Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta i Gminy Żerków na 2018" 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawozdanie z „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żerków z Organizacjami Pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017”, o którym mowa  



 
 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2017. 

9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

10.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodniczący poddał pod głosowanie prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali obrad. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XXXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto większością bez odczytywania: 13 głosów 

„za”, 1 głos wstrzymujący się przy 14 radnych na sali obrad. 

Protokół z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 6 marca 2018 r. został wyłożony 

do wglądu przed obradami XXXV sesji oraz był dostępny w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Grzegorz Andraszak przedstawił wniosek podpisany przez radnych Klubu Rozsądna Gmina  

w sprawie wycofania uchwały Nr XXXIV/18 przyjętej na sesji 6 marca 2018 r. Przytoczona uchwała jest 

niezgodna z zasadami polskiej ortografii i fleksji. Proszę o naprawienie zaistniałych błędów i przekazanie 

do ponownego rozpatrzenia. Radny wyjaśnił, że przyjęto nazwę ulicy w brzmieniu Majora Zbigniewa 

Gorzeńskiego. Moje niezadowolenie wynikło z tego, że Pan Przewodniczący dociska, aby jak najszybciej 

przegłosować uchwałę, nie wiedząc, dlaczego Okazało się, że popełniliśmy absolutnie kardynalne błędy. 

Radny wyjaśnił, że oparł się na opinii osób, które wchodzą w skład Rady Języka Polskiego  

a w przypadku Zbigniewa Gorzeńskiego-Ostroroga jest to nazwisko dwuczłonowe. Chcąc takim 

imieniem nazwać ulicę, to minimum, jakie musimy spełnić, to zachować oba nazwiska, może nie być 

stopnia wojskowego natomiast nazwiska muszą być zachowane, połączone myślnikiem. Dodał, że jest to 

opinia prof.zw. dr hab. Jerzego Podrackiego, nie dotyczyła tego nazwiska, ale bardzo podobnego.  

W związku z tym uchwałę, którą przyjęliśmy i w treści, której mamy nazwę ulicy Majora Zbigniewa 

Gorzeńskiego jest fałszywa. Nie ma takiego człowieka, który nazywa się Major Zbigniew Gorzeński jest 

Major Zbigniew Gorzeński-Ostroróg lub Ostrorog, ale to jest jeszcze dyskusyjne.   

Radny Grzegorz Andraszak przekazał wniosek na ręce Przewodniczącego Rady. Kopia wniosku stanowi 

załącz nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący odpowiedział, że wniosek zostanie poddany szerokiej analizie. Dziwi mnie Pana 

postawa, ponieważ kieruje Pan wniosek do mnie, a propozycja padła od Burmistrza. 

Radny Grzegorz Andraszak: proszę się nie dziwić, że kieruje wniosek do Pana, ponieważ nie dał Pan 

możliwości, aby ten błąd naprawić. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz zwrócił się z pytaniem do Burmistrza czy wysłał wniosek do ANR  

w sprawie przejęcia działki w Brzóstkowie. Ponadto radny zapytał, co z uporządkowaniem lasu  

w Lgowie, który należy do Gminy, czy może zlecić mieszkańcom, aby uporządkowali. Zlecając firmie 

uporządkowanie terenu, zabiorą drewno i jeszcze będzie trzeba zapłacić.   

Radny Bogdan Bożejewicz poinformował, że las został uporządkowany.  

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Przewodniczący przedstawił sprawozdanie na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Rada sprawozdanie przyjęła jednogłośnie: 14 głosów „za”; 0 głosów „przeciw”; 0 głosów 

„wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie głosowania. Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Punkt 6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) podziału Miasta i Gminy Żerków na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z załącznikiem oraz dodał, że projekt uchwały był 

analizowany na dwóch kolejnych komisjach stałych Rady. 



 
 

Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty 

jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”  

w obecności 14 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXV/228/18 w sprawie podziału Miasta i Gminy Żerków na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 

 

2) utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Miasta i Gminy Żerków, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały oraz dodał, że w załączniku do uchwały są wymienione 

granice obwodów oraz siedziby obwodowych komisji wyborczych. Przypomniał, że w tym zakresie 

prowadzono rozmowy na posiedzeniach komisji.   

Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty 

jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”  

w obecności 14 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXV/229/18 w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Miasta 

i Gminy Żerków, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

3) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2018 rok,  

Przewodniczący powiedział, że kolejna uchwała dotyczy wprowadzenia zmian do budżetu, co było 

tematem dzisiejszego posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. Zapytał czy do projektu 

uchwały Państwo Radni mają pytania?  

Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty 

jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXIII/230/18 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2018 rok, 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2018 – 2023 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały mówiąc, że został omówiony na dzisiejszym posiedzeniu 

komisji, po czym zapytał czy Państwo Radni mają pytania do projektu uchwały? 

Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie: 

14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali  

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXV/231/18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Żerków na lata 2018 – 2023, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

5) zmiany składu osobowego Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury  

i Współpracy z Zagranicą Rady Miejskiej Żerkowa 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały oraz wyjaśnił, że zmiany w składzie komisji są 

spowodowane rezygnacjami z pełnienia funkcji przewodniczącego oraz brakiem możliwości wyboru 

nowego przewodniczącego komisji. Zapytał czy do projektu uchwały są pytania? 

Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty 

większością: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności  

14 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXV/232/18 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Planowania i Finansów oraz 

Oświaty, Kultury i Współpracy z Zagranicą Rady Miejskiej Żerkowa, stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

 



 
 

5) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/224/18 z dnia 6 marca 2018 r. w sprawie określenia 

"Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Miasta i Gminy Żerków na 2018" 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały oraz powiedział, że konieczność zmiany do uchwały była 

omówiona na posiedzeniu komisji a wyjaśnień w tym zakresie udzielił Pan Burmistrz. Zapytał czy 

Państwo Radni maja pytania? 

Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty 

jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności  

14 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXV/233/18 w sprawie w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/224/18 z dnia 6 marca 

2018 r. w sprawie określenia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na 2018", stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Punkt 7 - Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone przez radnych. 

Przewodniczący wyjaśnił, że zostanie przygotowana odpowiedz na wniosek złożony przez radnego 

Grzegorza Andraszaka, po czy poprosił Burmistrza o udzielenie odpowiedzi radnym. 

Burmistrz odpowiadając na pytanie radnego Zdzisława Paluszkiewicza powiedział, że wniosek wysłano 

do ANR w Poznaniu, ale są problemy z komunalizacją i sprawa trochę potrwa. Jeżeli chodzi o las we 

Lgowie, to nie jest gminy tylko wspólnoty wiejskiej i jest prawnie uregulowany. Burmistrz zaprosił 

radnego po sesji, aby obejrzeć mapy. Jeżeli chodzi o drewno i jego wartość, to nadaje się tylko na opał, 

ponieważ nie ma wartości konstrukcyjnej z uwagi na pozrywane słoje. Burmistrz dodał, ze las trzeba 

będzie odnowić przez posadzenie nowych drzew.    

 

Punkt 8 – Sprawozdanie z „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żerków z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017”,  

o którym mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2017. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do sprawozdania? 

Radny Andrzej Stachowiak zastanawiał, dlaczego są takie różnice kwotowe dla poszczególnych fundacji, 

na jakiej podstawie są przyznawane środki? 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że wysokość środków uzależniona jest od wniosku, na jaką kwotę został 

złożony. Niektóre stowarzyszenia piszą projekty na 20 tys. inne na 2 tys. zł, albo na 3 tys. zł i to jest od 

tego uzależnione. Dodatkowo na podstawie kryteriów komisja dokonuje oceny złożonego projektu. 

Kolejnym ważnym punktem jest ilość środków na ten cel przeznaczonych w budżecie gminy. 

Radni nie zgłosili więcej pytań. 

Rada sprawozdanie przyjęła większością: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się. 

/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu/. 

 

Punkt 9 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Przewodniczący przedstawił wniosek, który przekazał radny Jan Barański dotyczący dostępu z posesji  

nr 111 w Dobieszczyźnie do drogi publicznej. Dojazd do posesji od wielu lat odbywa się drogą prywatną. 

Obecnie dojazd do posesji utrudnia właściciel grożąc, że na drodze postawi szlaban utrudniający dostęp 

do nieruchomości. Wnioskodawca nadmienił, że z tej drogi korzysta trzech innych sąsiadów, którzy 

dojeżdżają na swoje łąki. Wniosek został podpisany przez wszystkich zainteresowanych.  

Burmistrz udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że rozpoczęła się procedura sprawie uporządkowania tematu. 

Uważał, że w tej sprawie pozostaje tylko władny sąd w sprawie ustanowienia drogi dojazdowej  

z konieczności. Gmina nie jest w stanie nic zrobić, ponieważ nie ma tam własnego gruntu. Droga do tej 

pory funkcjonowała, ale zmienili się właściciele, czyli następcy. Burmistrz podkreślił, że wnioskodawcy 

otrzymają odpowiedź ze szczegółowym pouczeniem. 

Radny J. Barański wnioskował, aby drogę wysypać tłuczniem. 

Burmistrz odpowiedział, że nie może, ponieważ właściciel może powiedzieć, że naruszono jego 

posiadanie. Burmistrz podał przykład innej sprawy podobnej.  



 
 

Radny Janusz Szóstek zapytał Burmistrza, jakie są szanse, aby przystąpić do wykonania sieci 

wodociągowej w Kretkowie? 

Burmistrz odpowiedział, że prace rozpoczęto, geodeta wykona pomiary.  

Radny Grzegorz Andraszak przypomniał, że czeka na odpowiedz na złożony wniosek dotyczący rezerwy 

ogólnej a przez radnych Klubu „Aktywna Gmina – Nasz Dom” przeznaczona na zakup samochodu 

strażackiego. Pytając o odpowiedź usłyszałem, że będzie to kwestia jednego tygodnia a od 

Przewodniczącej KR, że za dwa tygodnie a dziś już minęło dwa tygodnie. Czekam na odpowiedź i proszę  

o ustosunkowanie się Komisji Rewizyjnej w tej sprawie.  

Przewodnicząca KR odpowiedziała, że komisja spotka się w przyszłym tygodniu i radny w stosownym 

terminie otrzyma odpowiedź. 

Radny Grzegorz Andraszak zapytał, co znaczy stosowny termin? 

Przewodnicząca KR odpowiedziała, że stosowny termin, to 30 dni. 

Burmistrz poinformował, ze na terenie Żerkowa, już w sobotę, odbędą się dwa pierwsze mecze rugby. 

Sekretarz Gminy zaprosił wszystkich na organizowane w Żerkowie wspólnie z pięcioma miastami 

Mistrzostwa Europy Rugby EU 18.  W Żerkowie grają cztery zespoły: Szwajcaria, Łotwa, Litwa  

i Ukraina. Zawodnicy noclegi mają zapewnione w MCT. Impreza tego typu odbywała się na terenie 

Żerkowa 4 lata temu. W związku z tym, że była bardzo dobrze oceniona przez organizatorów, dlatego 

chętnie do nas wrócili. Zaplanowano trzy dni meczowe, pierwszy o godz. 11:00 i 15;00 w sobotę. Kolejny 

dzień dwumeczowy to wtorek 27 marca 2018 r. w tych samych godzinach. Trzeci dzień meczowy to 

piątek o 11;00 i 16;00. Część drużyn nocuje w Jarocinie - Jarocin Sport. Po sobotnich meczach będzie 

wiadomo, kto gra w kolejnych dniach meczowych. 

Przewodniczący dodał, że są rozwieszane plakaty mówiące o mistrzostwach i każdy może się zapoznać. 

Przewodniczący również zaprosił na Jarmark Wielkanocny, który odbędzie w najbliższą niedzielę  

tj.25 marca 2018 r. zorganizowany przez Fundację „Antrejka” w Amfiteatrze w Żerkowie od godz. 12;00 

do 15:00 przy współudziale Urzędu i innych organizacji.   

 

Punkt 10 – Zakończenie obrad sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym za 

udział w obradach i zamknął XXXV sesję Rady Miejskiej Żerkowa życząc wszystkim zdrowych  

i pogodnych Świat Wielkanocnych. 

 

Protokółowała:        

        PRZEWODNICZĄCY  

Teresa Szablewska      Rady Miejskiej Żerkowa 

 

      Wojciech Raś  


